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ATAK NA DUNAV

Nije nam dovoljno što 
još uvek imamo spor sa 
susednom Hrvatskom oko 
granica na Dunavu, nego 
počinjemo sami sebi da 
stvaramo granice, prema 
ovoj evropskoj reci, koja 
protiče kroz deset zemalja.

Dunav, iako evropski, izgleda 
samo nama u Apatinu 
smeta. Dok ga drugi sve 
više uvažavaju, kao zelenu 
transverzalu, mi ga sve više 
osiromašujemo. Jer, reka bez 
ljudi ništa ne znači. Izgleda 
da sutra nećemo smeti 
ni da ga sa terasa i staza 
posmatramo. Tako bar kažu 
sportski ribolovci.

Reč je, naime, (posle ove 
uvodne laičke opservacije), 
o tome da je na našem 
apatinskom potezu odlukom 
nekih tamo kancelarija, sa 
sedištem daleko od ovog 
dela Dunava, odlučeno da se 
zabrani, i to TRAJNO sportski 
ribolov. Tom odlukom trebalo 
bi tako da se zabrani svim 
onim vlasnicima čamaca 
u čuvenoj megalomanskoj 
„međunarodnoj“ marini, da 
ne isplovljavaju, a oko hiljadu 
riblovaca koji ovde gravitiraju, 
da ne plove Dunavom, a 
kamoli da zabacuju pecaljke.

Tek, opisnije, ako jedana 
p o ro d i c a  k r e n e  n a 
kampovanje, od malog 
Limana do Mišvalda, ne bi 
smela da rizikuje, da glava 
familije zabaci pecaljku 
upeca koju štukicu, i ispeče 
u prirodi na žaru.

Ah, sećam se vremena, kada 
smo mi klinci iz tadašnje 
Obalske ulice, sada Ive Lole 
Ribara, po dužnosti odlazili na 
Dunav, da svojim pecaljkama 
od bambusa, izlovljavamo 
kedere i crvenperke, kako 
bi naši roditelji tom belom 
ribom hranili svinje, a mi opet 
bili siti. Jer, drugog nije bilo, 
osim hleba, masti, paprike i 
soli, bogatiji sa pekmezom 
od šljiva, i na Dunav.

Bilo je to i vreme kada je 
Apatin imao poznatu fabriku 
za konzerviranje ribe. 
Konzerve iz te fabrike mnoge 
od nas, tadašnjih studenata 
u Beogradu i Novom 
Sadu, su nas othranile. Pre 
Drugog svetskog rata, piše 
u knjigama, ovdašnja riba 
se u ledu, zaprežnim kolima, 
izvozila u mnoge zemlje. 
Naravno, da sada nema toliko 
ribe u ovom delu Dunava, ali 
je nema ni na celom toku.

Dakle, Apatin sa Dunavom, 
oduvek je bio izvor našeg 
svakodnevnog života. 
Sadašnji sportski ribolovci 
upecaju nedeljno jednu-dve 
ribe, ako i toliko, a ukoliko 
ova preteća zabrana trajnog 
zaustavljanja sportskog 
ribolovstva ostane, moraće 
samo čamcima da plove, 
slikaju prirodu i roštiljaju 
svinjetinu, umesto po koju 
ribu.

Ovo je priča samo o sportskim 
ribolovcima koju podržava 
i WWF (Svetski fond za 
prirodu), koliko čujem. Ako je 
to tačno onda je, zaista veliko 
pitanje, zašto jedno javno 
preduzeće insistira na trajnoj 
zabrani sportskog ribolova, 
na potezu od Bezdana do 
Bogojeva, u dužini otprilke 
10 kilometara. I zašto baš tu?

Pretpostavljam da je 
nekakvih razloga i bilo, ali 
oni su trebali javno da se 
iznesu. A red bi bio i da su 
se, ako ništa, konsultovali 
sportski ribolovci, kako bi se 
našlo kakvo-takvo rešenje. 
No, videćemo.

Ali, ko bi rekao da tako moćna 
reka, ima gospodare. A oni 
nisu lokalno stanovništvo.

METAL 1998. GODINE

P r i č a m  s a  j e d n i m 
sindikalistom iz bivšeg 
preduzeća „Metal“ koji je 
svojevremeno zapošljavo 
stotine majstora koji su 
se školovali u tadašnjem 
ŠUP-u. Setismo se, kako je za 
vreme štrajka kada je Metal 
privatizovan, 1998. godine, 
kordon policije, sprečavao 
radnike da izađu na cestu i 
blokiraju saobraćaj.

Naravno, od tog štrajka ništa 
bilo nije, samo je tadašnja 
ciča zima, nekima od radnika 
donela prehladu. Metal sa 
halama sada je ruševina. Sve 
razvučeno, od mašina do 
materijala, Niko više ne pamti 
ni gazdu koji ga je zakupio i 
praktično zatvorio. A bila je to 
nekad moćna firma. Neki, koji 
duže pamte, kažu, čak bolja 
od Brodogradilišta i Pivare.

Iz mog ugla

UVODNIK

Naravno, još je u ovom našem 
malom mestu bilo i drugih 
fabrika koje su doživele istu 
sudbinu. Ali koga sad to briga. 
Jedina briga mogla je da 
bude državna, da odgovaraju 
oni koji su, u ko zna čije ime, 
gasili i pre gašenja pljačkali 
fabrike. Znam neke koji i 
danas paradiraju ali nemaju 
više šta da pljačkaju. E, to 
im je muka, jer su sistem 
pljačke dobro razradili, i bez 
zakonskih posledica ostali.

JABLANOVI

Zaštitni znak nekadašnjeg, 
kako smo ga zvali Kupatila, 
što je mesto današnje Marine, 
su bili visoka stabla jablanova. 
Slike još postoje kao dokaz. 
Na to me podsetio jedan 
naš sugrađanin sa iznetom 
idejom koja je prihvatljiva 
a glasi, ako sada na onoj 
betonskoj marini, ne mogu 
da se zasade jablanovi, 
mogli bi u delu prema 
Brodogradilištu. Tek da se 
zna da su tu stolećima bili.

Sve mislim da bi „Zeleni 
tim“ od mladih, obrazovnih, 
ambicioznih i vrednih ljudi, 
mogli da daju slične ideje i da 
se one prihvate. Bez mnogo 
novca iz budžeta. Jer, ako 
ništa, treba nam zelenila po 
celom gradu.

Sofija Pualić Špero
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AKTUELNOSTI

Pecaroši ogorčeni - Traže ukidanje trajne zabrane ribolova

Trajna zabrana ribolova na 
Dunavu kod Apatina, na 
potezu od 1.400 do 1.395 
km izazvala je nevericu 
među stanovništvom 
opštine Apatin. U pitanju 
je trajna zabrana ribolova 
svim privrednim i sportskim 
ribolovcima. Tim povodom, 
u velikoj sali SO Apatin 
održana je javna debata.

Š a n d o r  Š i p o š , 
ispred Pr irodno 
- matematičkog 
fakulteta u Novom 
S a d u ,  i s t a k a o 
je kako je cela 
novonastala situacija 
započela rešenjem o 
proglašenju prirodnih 
ribljih plodišta na 
spornim ribarskim 
područjima.

- Na osnovu podzakonskog 
akta, na ovom području 
zaštićeni su sektori na 
Dunavu kao riblja plodišta i 
na tim mestima je zabranjen 
ribolov za vreme mresta. 
2014. godine izašao je novi 
zakon po kom se pored 
ribljih plodišta uvodi 
novi član u zakonu sa 
posebnim staništima riba, 
a koji je bitan je za mrest, 
migraciju i zimovanje. U 
takvim staništima je trajno 
zabranjen bilo koji vid 
ribolova osim u naučne 
svrhe, rekao je Šipoš.

Dr Miljan Velojić, koordinator 
za sertifikaciju šuma u 
direkciji JP ,,Vojvodinašume’’ 
u Petrovaradinu objasnio 
je prisutnima kako je do 
2021. godine na snazi 
program upravl janja 
r ibarskim područjem 
,,Gornje Podunavlje’’, a koji 

je radio tim sa 
departmana 
za biologiju 
i  ekologiju 
sa PMF-a u 
Novom Sadu.

-  M i  k a o 
k o r i s n i c i 
r i b a r s k o g 
područja ne 
rad imo te 
p r o g r a m e 

nego nam ih izrađuju 
naučno - stručne institucije. 
Mi smo od vas pecaroša 
dobili zahtev da se zabrani 
ribolov na mestima gde 
se riba krtoži i zimuje, na 
potezu od  1.400 do 1.395 
km u periodu zimovanja, od 
01. 12. 2014. do 01.03. 2015. 
godine. To smo dve godine 

za redom uspešno sprovodili. 
U međuvremenu, decembra 
2014. na snagu stupa novi 
zakon a koji štiti posebna 
staništa riba. Tim zakonom 
prirodna riblja plodišta 
automatski su postala 
posebna staništa ribe, rekao 
je Velojić i priznao da je 
nespretnim tumačenjem 
posebnih ribljih staništa 
zabranjen ceo sektor, a 
što je, prema njegovom 
mišljenju, apsurdno. 

Kao podrška ribolovcima, 
tribini je prisustvovao 
i Ljubomir Pejčić, izvršni 
direktor Ujedin jenih 
ribolovaca Srbije, diplomirani 
ekolog po struci, a koji je 
objasnio prisutnima da su 
mesta gde su mrestilišta 
trebalo da se proglase 
posebnim staništima ribe, 
a ne 5 km živog Dunava 
koji je poprilično nebitan za 
mrest. On je dodao da su u 
Gornjem Podunavlju ipak 

mnogo značajnija plavna 
područja, rukavci, razlivi, 
bare i ostalo, a ne glavni tok.

Prisutni ribolovci pitali su 
se kako je uopšte taj potez 
mogao da se proglasi 
posebnim staništem ribe 
kada je to mesto buduće 
luke. Na tribini je rečeno 
i kako ovakva odluka 
direktno utiče na razvoj 
turizma u opštini Apatin.

- Veliki broj ljudi iz zemlje i 
inostranstva dolazi u Apatin 
upravo zbog pecanja. 
Apatin se svojim turističkim 
prestavljanjem umnogome 
oslanja na ribarsku tradiciju, 
iz čega proističe veliki broj  
turističkih manifestacija po 
kojima smo dugi niz godina 
prepoznatljivi. Opština 
Apatin od ove je godine deo 
rezervata biosfere ,,Bačko 
Podunavlje’’, a koncept tog 
rezervata podrazumeva 
suživot čoveka i prirode, 
a  o v a k v i m 
zabranama mi 
odvajamo ljude 
od prirode, rekao 
je Nemanja Jović 
ispred TO Apatin 
i apelovao na 
p r i s u t n e  d a 
s e  p o t r u d e 
d a  p ro n a đ u 
rešenje, kako bi 
se Apatincima omogućio 
dalji boravak i uživanje na 
Dunavu.

Ljiljana Krec, vd direktora 
JP za upravljanje putničkim 
pristaništem i marinom 
Apatin, istakla je kako 
odluka o trajnoj zabrani 
ribolova kod Apatina 
direktno ugrožava njihovo 
preduzeće, jer su većina 
njihovih korisnika upravo 
ribolovci.

Miodrag Perović, ispred 
,,Vojvodinašuma’’ u Apatinu 
istakao je da je novonastala 
situacija zajednički problem 
njihovog preduzeća i 
ribolovaca, ali isto tako 
i naglasio da  oni kao 
odgovorna institucija 
moraju da sprovode 

zakonske propise ove 
države. Perović je rekao 
da  su njegove kolege iz 
Novog Sada došle kako bi 
pokušali da zajednički reše 
problem i dodao da, ako 
postoji bilo kakav model po 
kom se zakonski može rešiti 
probem, oni će to sigurno i 
uraditi.  

Milan Škrbić, predsednik 
opštine Apatin, istakao je 
kako Apatin ima vekovnu 
tradiciju u ribarstvu i kako 
to ne sme da se zanemari. 

- Na moju inicijativu smo 
se okupili ovde, jer se 
novonastali problem ne 
dotiče mene samo kao 
ribolovca, već i mene kao 
predsednika opštine, a čija 
je dužnost da se o istoj i 
stara. Odluka o trajnoj 
zabrani ribolova direktno 
ugrožava strategiju razvoja 
turizma, lova i ribolova kod 
nas, kategoričan je Škrbić.

Javna debata završena je 
u mirnom tonu i na njoj su 
doneti sledeći zaključci: da 
se sastavi pravni zahtev za 
izmenu i dopunu programa 
za upravljanje ribarskim 
područjem, uz pomoć 
advokata, predstavnika 
udruženja, kao i da se 
izmena i dopuna sprovede 
u što kraćem roku, da 
se udruženjima dostavi 
primerak analize na osnovu 
koje je donesena odluka, da 
na snazi ostane privremena 
zaštita prirodnih ribljih 
plodišta, da se udruženja 
ribolovaca aktivnije uključe 
u donošenje budućih odluka 
i da se smeni odgovorno 
lice u ,,Vojvodinašumama’’ 
u Somboru.

Jelena Kosanović
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DRUŠTVO

Krađe košnica u Apatinu: DP Dunav nudi 100 evra nagrade 
za informacije o kradljivcima

Društvo pčelara ,,Dunav’’ iz 
Apatina rešilo je da stane 
na put sve učestalijim 
krađama košnica. Tim 
povodom razgovarali smo 
sa Radetom Stevanovićem, 
p re d s e d n i ko m  ovo g 
apatinskog društva.

- Krajem oktobra meseca 
naš član, Siniša Kvrgić iz 
Sombora, ostao je, zbog 
krađe, bez 3 košnice koje 
su se nalazile u neposrednoj 
okolini vikend naselja 
,,Vagoni’’. Rešili smo da 
kao udruženje ponudimo 
nagradu od 100 evra onom 
ko nam da informaciju 
zahvaljujući kojoj bismo 
došli do ukradenih košnica, 
rekao je Stevanović i 
dodao da su proteklih 
nekoliko godina košnice 
često na meti lopova.  
Od predsedn ika  DP 
,,Dunav’’ saznajemo da ako 
i policija uhvati izvršioca, 
sudski postupak se završi 

i kradljivac bude kažnjen 
samo uslovno. Čim mu 
kazna istekne, u većini 
slučajeva se ponovo vrati 
krađi i prodaje košnice 
jeftino.

- Izvršoci krađa treba 
strožije da se kazne, da 
to bude kazna zatvora. 
Takođe, bilo bi pošteno da 
se kažnjavaju i pčelari koji 
kupuju ukradene košnice, 
apeluje Stevanović.

Zbog dužine trajanja 
sudskog postupka, kao i 
zbog nedostatka novca za 
plaćanje advokata, oštećeni 
pčelari često odustaju od 
tužbe za nadoknadu štete.

- Naše udruženje donelo je 
odluku da uloži sopstvena 
sredstva za angažovanje 
advokata koji bi zastupao 
oštećenog pčelara u 
sudskom postupku. Nakon 
što se postupak završi 
i pčelar dobije odštetu 

biće dužan da deo 
sredstava vrati u 
kasu udruženja, 
ističe Stevanović.

P r e d s e d n i k  D P 
, ,Dunav’ ’ Apat in 
dodaje da je sada 
formiran i jedan 
operativni tim u 
Savezu pčelarskih 
organizacija Srbije, 
a u kom će biti 
aktivni policajci, 
bivši policajci i 
pojedini pčelari . 

Njihov zadatak će biti 
da svojim aktivnostima 
deluju preventivno kako 
bi se smanjio broj krađa 
košnica na teritoriji cele 
Srbije, kao i da pomažu u 
rasvetljavanju novih krađa 
na pčelinjacima i savetuju 
pčelare šta da rade u 
takvim situacijama.

R a d e  S teva n ov i ć  s 
ponosom ističe da je 
a p at i n s ko  u d r u ž e n j e 
pčelara izuzetno aktivno, 
složno i da im se konstantno 
priključuju novi članovi.

- DP ,,Dunav’’ Apatin danas 
broji 162 člana sa oko 
8.500 košnica. Pre nekoliko 
dana organizovano smo 
posetili 1. Sajam dunavske 
regije u Novom Sadu, a do 
kraja godine pokušaćemo 
da organizujemo jedno 
predavanje za pčelare. U 
zimskom periodu nema 

puno posla na 
pčelinjacima, te se 
svakog petka od 
18 sati okupljamo 
u prostori jama 
u d r u ž e n j a , 
druž imo se i 
razgovaramo o 
pčelama. Polako 
p r i p r e m a m o 
g o d i š n j u 
Skupštinu i time 

zaokružujemo aktivnosti 
za ovu godinu, rekao je 
za kraj našeg razgovora 
Stevanović.

Jelena Kosanović
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AKTUELNOSTI

Apatin posle 10 godina ,,u 
ritmu Evrope’’ 

Dodeljene Novembarske 
nagrade najboljim 

prosvetnim radnicima 
opštine Apatin

Predstavnici opštine Apatin 
će posle deset godina, 
2018. godine, učestvovati u 
najvećem dečjem muzičkom 
takmičenju u regionu, “Srbija 
u ritmu Evrope”. Ugovor o 
tome u „Plavoj sali“ opštine 
Apatin potpisali su koordinator 
KZM Milana Srdić i izvršni 
direktor manifestacije “Srbija u 
ritmu Evrope” David Makević. 
 
„Srbija u ritmu Evrope“ je 
najveća dečija manifestacija 
u našoj zemlji i podržana 
je od strane ambasada 
zemalja Evropske unije. Cilj 
manifestacije jeste negovanje 
kulture i jezika zemalja 
Evrope, ali i principa i prava 
deteta. Ima veliki uticaj u 
Srbiji, prvenstveno što se tiče 
predstavljanja zemalja Evrope 
i uticaja na samu decu da 
upoznaju sisteme vrednosti 
Evropske unije i evropskih 
zemalja. Zbog svega toga, 
„Srbija u Ritmu Evrope“ je od 
velikog značaja za opštinu 
Apatin, jer promoviše kulturne 
vrednosti, običaje i turizam. 
 
- Raduje nas što ćemo biti 
učesnici ovog značajnog 
međunarodnog projekta, 

manifestacije 
čiji je cilj da se 
talentovanim 
učesnicima 
pruži mogućnost 
p r o š i r e n j a 
njihovih talenata 
i usvajanje novih 
vrednosti koje 
nam Evropa 
donosi i da se 
kroz pesmu i 

igru zbliže i sprijatelje sa 
decom iz različitih gradova 
Srbije, učeći ih jeziku i kulturi 
evropskih država, izjavila je 
koordinator KZM Milana Srdić. 
 
Prilika da talentovana 
deca iz naše opštine 
učestvuju na jednoj ovakvoj 
manifestacija koja je u rangu 
Evrovizijskog takmičenja i 
koja je okarakterisana kao 
„Mala dečija Evrovizija“ 
lepa je mogućnost za 
promovisanje opštine Apatin.  
 
Početkom sledeće godine, 
u saradnji sa školama, kroz 
audicije će biti izabrano do 
20 predstavnika opštine 
Apatin koji će se takmičiti 
sa decom iz još 19 gradova, 
a pravo ućešća imaju 
učenici osnovnih i srednjih 
škola. Nakon besplatne 
šestomesečne obuke, oni 
će predstavljati naš grad na 
centralnoj manifestaciji koja će 
sledeće godine biti održana 
u Nišu. Opština Apatin će 
uskoro saznati koju Evropsku 
zemlju će predstaviti i koji 
ambasador Evropske zemlje 
će posetiti našu opštinu u 
narednom periodu.

Dan prosvetnih radnika 
Srbije u Apatinu je obeležen 
svečanom akademijom na 
kojoj su uručene tradicionalne 
novembarske nagrade 
najboljim prosvetnim 
radnicima.

Nagrade, u vidu plakete i 
novčane nagrade, uručila 
je Dubravka Korać, zamenik 
predsednika opštine Apatin. 

Nagrađeni prosvetni radnici 
su: Gizela Molnar, profesor 
katoličke veronauke Osnovne 
škole “Jožef Atila” iz Kupusine, 
Jovanka Stepanović, profesor 
razredne nastave OŠ “Ivan 
Goran Kovačić” iz Sonte, 
Olgica Medić, vaspitač 
u Predškolskoj ustanovi 
“Pčelica”, Ivica Jurišin, profesor 
geografije Tehničke škole sa 
Domom učenik Apatin i Sofija 
Ivančević, učiteljica Osnovne 
Škole “Žarko Zrenjanin” iz 
Apatina. 

U ime nagrađenih, zahvalila 
se Jovanka Stepanović.

- Čast mi je i zadovoljstvo što 
mogu u ime svih nagrađenih 
da se zahvalim. Kažu danas 
je teško biti učitelj. Možda i 
jeste tako, ali je i samim tim 
naša odgovornost mnogo 
veća. Kakva god da su 
vremena, učitelj mora biti 
neko ko će nositi svetlost u 
sebi i obasjavati put, kako 
deci tako i odraslima. Što je 
više svetlosti, manje je tame. 
Još jednom hvala svima što 
ste u nama prepoznali svetlo. 
Sigurna sam da će sve ovde 
moje nagrađene kolege sijati 
i osvetljavati put u tami. Hvala 
vam i sijajte zajedno sa nama, 
rekla je Stepanovićeva. 

U kulturno umetničkom 
delu programa nastupili su 
učenici gimnazije “Nikola 
Tesla” iz Apatina. 

Marko Lončar
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Novi Zakon o sprečavanju nasilja u porodici, koji se 
sprovodi četiri meseca, za rezultat ima 7.847 hitnih mera 
za porodično nasilje. Ovaj podatak izneo je krajem oktobra 
ministar unutrašnjih poslova Nebojša Stefanović. Radi 
se o merama koje se primenjuju kada se „dođe do kraja“, 
odnosno kada je žena ozbiljno  ugrožena. 

Koren je u detinjstvu

A da li mora da se dođe do situacije bez izlaza? Nažalost, 
mnoge žrtve nasilje ovaj model ponašanja smatraju - 
normalnim. Veliki broj  žena u Srbiji, koje su doživele 
partnersko nasilje, živeo je u porodicama u kojima su  
odmalena gledale zlostavljanje između majke i oca ili 
su trpele fizičko nasilje od roditelja.

- Negativan model sebe, ponet iz detinjstva, izrazito je 
plodno tle za kasniju učestalost fizičkog nasilja 
nad odraslom ženom. Što je ukorenjenije 
negativno viđenje sebe, to je nasilje koje 
se trpi učestalije. Uz to, nerazrešena 
porodična traumatizacija kod 
žena, koje su u detinjstvu ili 
bile svedoci nasilja između 
roditelja ili žrtve njihovog 
nasilja, bitan je faktor među 
uzrocima zbog kog kasnije 
trpe nasilje u partnerskim 
odnosima. Često je i izbor 
partnera vezan za model 
oca nasilnika i na taj način 
se obezbeđuje kontinuitet 
nasilja koje se dešavalo 
u detinjstvu, kaže Duško 
Bursać, psiholog Centra za 
socijalni rad Apatin.

Nasilje u Apatinu u državnom proseku 

Apatin ne zaostaje za državnim prosekom, kada je reč 
o nasilju, pre svega, nad ženama.  Evidentiran je porast 
broja prijavljenih slučajeva porodičnog nasilja iz godine 
u godinu, međutim, ne može se sa sigurnošću tvrditi da li 
se radi o porastu broja nasilnih incidenata ili se radi o tome 
da se ovi događaju bolje prepoznaju i prijavljuju, a samim 
tim i sankcionišu.

- Ako govorimo isključivo o porodičnom nasilju, najveći 
broj prijava se odnosi na partnersko nasilje i najčešće ga 
prijavljuju žene. Prijave u Centar za socijalni rad dolaze u 
jednakoj meri i od žrtava nasilja i od drugih institucija, koje 
dođu do saznanja o počinjenom nasilju, najčešće od policije, 
gde moramo izuzetno pohvaliti saradnju naše ustanove 

sa Policijskom stanicom Apatin i Službom hitne 
pomoći u našoj opštini, objašnjava Nikolina 

Sučević, vd direktora Centra za socijalni 
rad Apatin.

Pet žena iz Apatin 
u Sigurnoj kući u 

Somboru

Još jedna prednost novog 
Zakona je lakše donošenje 
odluka o smeštaju i 
zbrinjavanju žrtava 
nasilja u Sigurnu kuću. 
Ova ustanova postoji u 
Somboru i nadležna je 
za Zapdnobački okrug, 
a rukovodilac Tamara 

Savović kaže da se ne može 

govoriti o trendu, jer broj osoba koje su smeštene varira 
tokom godine:

- Od aprila 2011. godine, kada je osnovana Sigurna kuća, 
bilo je zbrinuto 68 žena i 64 dece. Najviše prijava je bilo 
u tekućoj 2017. godini - 15 žena i 14 dece.  Iz Apatina u 
somborsku Sigurnu kuću bilo je smešteno pet žena i 
šestoro dece, kaže Tamara i dodaje da boravak u Sigurnoj 

DRUŠTVO

Iz ugla stručnjaka:

Nasilje nije tabu tema - ne žmuri pred njim!

HOĆU DA ZNAŠ DA 
ŽENA NIJE KRIVA ZA 
NASILJE KOJE TRPI

NASILJE NAD ŽENAMA JE 
ZLOČIN

www.hocudaznas.org
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Ubuduće veća dostupnost 
usluga CSR stanovnicima 

sela apatinske opštine

kući nije vremenski ograničen, jer se pravi individualni plan 
zaštite za svaku ženu ponaosob, a po izlasku iz Sigurne 
kuće, žena je psihički osnažena i nasilje prestaje da bude 
dominantan problem. 

- Tokom boravka u Sigurnoj kući, u meri u kojoj je spremna, 
žena se postepeno uključuje u redovne društvene tokove, 
kako bi joj život nakon izlaska bio olakšan. Voditelj slučaja 
i savetovalište Sigurne kuće ostaje u kontaktu sa ženom i 
pruža joj podršku u svakom trenutku, koji ona prepozna kao 
rizičan. Takođe, bude i pripremljena za sudske postupke, 
koji joj predstoje. Po izlasku iz Sigurne kuće, svakoj ženi se 
stavlja do znanja da, ukoliko se ponovi nasilje, naročito 
kada se vrati u bračnu zajednicu iz koje je izmeštena, može 
da nam se obrati i kontaktira nas u bilo kom trenutku, 
objašnjava Savovićeva.

Kako pomoći žrtvi?

Duško Bursać ističe da naše društvo normalizuje nasilje 
i da se često mogu čuti  čuti stavovi o žrtvama da  „bolje 
nije ni zaslužila kad trpi” ili  „ko joj je kriv kad neće da ode”:

- Žrtve nasilja ne odlaze od nasilnika ili se veoma teško 
odlučuju na takav korak samo zato što, velika većina njih, 
od malih nogu za bolje i ne zna, kaže on.

Ako sumnjate da neko trpi nasilje, ne budite navalentni. 
Budite tu da saslušate, a ne da kritikujete ili dajete savete, 
opominje Nikolina Sučević:

- Nemojte pitati žrtvu nasilja zašto to trpi, jer time sugerište 
da ona dobrovoljno ostaje u nasilnom odnosu i da je delom 
odgovorna za njega. Osnažujte je da nasilje prijavi, ali ništa 
ne činite bez njene saglasnosti. Žrtva nasilja je već u odnosu 
gde joj neko drugi određuje šta treba da radi - nemojte to 
i vi činiti, savetuje Sučevićeva.

Da li ste žrtva nasilja? Pomozite sebi!

Sučevića dodaje da je žrtvama nasilja teško da se obrate za 
institucionalnu pomoć i podršku. Ukoliko trpite nasilje, veliki 
je korak da to kažete bilo kojoj bliskoj osobi od poverenja.

- Ukoliko trpite nasilje, obratite se Centru za socijalni 
rad, policiji, svom lekaru ili bilo kojoj drugoj službi, koja 
je dužna da reaguje na tu prijavu. Takođe, možete da 
se obratite i kriznim servisima, koji su namenjeni brzom 
reagovanju u procesu zaštite žrtve i sprečavanju budućeg 
nasilja. Oni obuhvataju aktivnosti mobilnog tima Centra 
za socijalni rad, koji je dežuran 24 sata i usko sarađuje sa 
lokalnom policijom i tužilaštvom, SOS telefon za žrtve 
nasilja, mogućnost smeštaja u sigurnu kuću, medicinsku 
ustanovu ili druge vrste sigurnog skloništa, apeluju iz 
Centra za socijalni rad Apatin.

Dostupni su i savetovališta, medicinsko ili pravno zastupanje, 
psihološka pomoć, kao i servisi za decu i još mnogo toga. 
Informisati se možete i tokom javnih kampanja, na tribinama 
i na javnim prezentacijama.  

Kontakt sa Sigurnom kućom možete da ostvarite putem 
sekretara u Mesnoj zajednici, mejlom sigurnakuca.
sombor@gmail.com ili na broj telefona: 025/482 499 -  
potpuno anonimno i zaštićeno!

Aleksandra Kekić 

Počevši od tekućeg 
m e s e c a  n ove m b ra , 
Centar za socijani rad 
Apatin na teritoriji cele 
opštine organizuje “Dane 
otvorenih vrata”. Cilj je 
veća dostupnost usluga 
Centra korisnicima iz 
Prigrevice, Kupusine, Sonte 
i Svilojeva. Od Nikoline 
Sučević, vd direktora CSR 
Apatin, saznajemo da je 
praksa pokazala potrebu 
za ovakavim pristupom 
rada, a sve sa željom da 
se korisnicima sa sela 
približe informacije i olakša 
ostvarivanje prava na 
određene usluge.

- Ideja naše ustanove bila 
je da se građanima opštine 
Apatin, bez obzira na 
mesto stanovanja, približe 
informacije o uslugama 
Centra za socijalni rad, kako 
bi mogli da koriste naše 
usluge i ostvaruju svoja 
prava na jednostavniji 
način. U skladu sa tim, sa 
predstavnicima Mesnih 
zajednica svih sela opštine 
Apatin dogovorili smo da 
jednom mesečno ustupe 

svoje kancelarije radnicima 
CSR, kako bi stanovnici 
sela mogli brže i lakše da 
dođu do informacija, ali i da 
podnesu zahteve i urade 
neke druge administrativne 
stvari, da ne bi morali zbog 
toga putovati u Apatin, rekla 
je Sučevićeva.

Termini ,,Dana otvorenih 
vrata’’ su sledeći: 

- svaki poslednji ponedeljak 
u mesecu - MZ Kupusina, 
od 10 do 12 sati,

- svaki poslednji utorak u 
mesecu - MZ Svilojevo, od 
10 do 12 sati,

- svaka poslednja sreda u 
mesecu - MZ Sonta, od 10 
do 12 sati, 

- svaki poslednji četvrtak u 
mesecu - MZ Prigrevica, od 
10 do 12 sati.

Iz Centra za socijalni rad 
kažu da će ovo ubuduće 
biti stalna aktivnost i stalna 
usluga ustanove, a ukoliko 
bude bilo potrebe za tim, 
broj termina će se povećati. 

Jelena Kosanović
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Sumiranje rezultata u MZ Svilojevo: 

Puno urađeno, još više planova
Pri kraju kalendarske 
godine u MZ Svilojevo 
sumirani su rezultati svih 
aktivnosti koje su usmerene 
ka boljem i kvalitetnijem 
životu Svilojevčana. 

Posebna pažnja posvećena 
je mladima, pri čemu se misli 
na uređenje prostorija i 
celodnevnog boravka, kao 
i igrališta za oko 40 dece 
predškolskog uzrasta. 

Odlukom Saveta MZ 
povećana je  jednokratna 
novčana pomoć sa 20.000 
na 60.000 dinara za svako 
novorođeno dete, čiji 
roditelji imaju prebivalište 
u Svilojevu. U Osnovnoj 
školi i obližnjem parku su 
stvoreni kvalitetniji uslovi 
za bavljenje sportom, a na 

inicijativu mladih iz Svilojeva, 
i uz podršku Kancelarije 
za mlade opštine Apatin, 
drugu godinu za redom 
održan je turnir u malom 
fudbalu. 

Mesna  za jedn ica  je 
p o d r ž a l a  a k t i v n o s t i 
s e o s k i h  o r g a n i z a c i j a 
poput Fudbalskog kluba, 
Udruženja penzionera, 
Kul turno umetn ičkog 

društva i dobrovoljnog 
vatrogasnog društva.  

U oblasti poljoprivrede 
ove godine su po prvi put 
poljoprivrednici, odnosno 
vlasnici stoke iz Svilojeva 
koristili pašnjake za ispašu 
stoke i senokos besplatno, 
pošto je na zajedničkoj 
sednici Saveta MZ i vlasnika 
stoke dogovoren način 
korišćenja pašnjaka, a tako 

će biti i za 
naredni period. 

Na konferenciji 
z a  m e d i j e 
o d r ž a n o j  u 
prostor i jama 
M e s n e 
z a j e d n i c e , 
sekretar Željko  
Rašeta je u do 
sada urađenom 
stavio akcenat 

na čišćenje atmosferske 
kanalizacije, posla koji u 
selu nije rađen bar dve 
decenije. 

-  U  s a r a d n j i  s a 
Z e m l j o r a d n i č k o m 
zadrugom Svilojevo, rešen 
je problem čišćenja 
sporednih ulica od snega 
u zimskom periodu, a tako 
će biti i za predstojeću 
zimu. Pošto JKP ,,Naš dom’’ 
organizovano odvozi kućno 
smeće, uklonjena je divlja 
deponija koja se nalazila na 
delu pašnjaka pored sela. 

Ove godine se konačno 
počeo rešavati jedan od 
najvećih problema u selu, 
a to su kanali za odvođenje 
atmosferskih voda.  Na 
našu inicijativu, a u saradnji 

opštine Apatin i JVP „Vode 
Vojvodine“ očišćena su dva 
meliorativna kanala, koji se 
protežu kroz bašte celom 
dužinom sela. Takođe su 

na ovim kanalima sanirani 
svi potporni zidovi pored 
trotoara i kolovoza. U 
saradnji sa JKP ,,Naš dom’’ 
počeli smo  čišćenje kanala 
pored kuća. Rešavanjem 
ovog problema 
sprečilo bi se 
n a n o š e n j e 
š t e t e  n a 
objekt ima i 
u  baš ta m a , 
pošto prilikom 
o b i l n i j i h 
padavina dolazi 
do plavljenja 
velikog dela 
sela. Do kraja 
godine u planu 
je da očistimo još deo ovih 
kanala, istakao je Rašeta.

Akcijama uređenja sela 
su se priključili i aktivisti 
SNS. Ofarbali su autobuska 

stajališta, uredili 
park i ofarbali 
mobilijar u parku 
kao i prilikom 
izgradnje terena 
za odbojku na 
pesku i terena 
za mini fudbal.

Sve ovo je 
o s t v a r e n o 
z a h v a l j u j u ć i 
s t a l n o j 
komunikaci j i 

i odličnoj saradnji sa 
opštinom Apatin kao i 
javnim preduzećima i 
ustanovama kojima je 
osnivač opština Apatin, 
rekao je na konferenciji za 

medije Željko Rašeta.

U planu za sledeću 
godinu najveća investicija 
u Svilojevu trebala bi   
biti renoviranje objekta 
Osnovne škole. U planu je 
rekonsrukcija krova, zamena 
stolarije, hidro-izolacija 
cele zgrade, rekonstrukcija 
s a n i t a r n i h  č v o r o v a , 
izgradnja kotlovnice i 

centalnog grejanja, sanacija 
podova i sanacija fasade. 
U toku je izrada projektne 
d o k u m e n t a c i j e  ko j u 
zajednički finansiraju AP 
Vojvodina i opština Apatin.

- U planu će u svakom 
slučaju bit i  nastavak 
čišćenja kanala u selu, 
rekonstrukcija trotoara, 
rekonstrukcija potpornih 
zidova na kanalima, 
nabavka kontejnera za 
odlaganje smeća na 
groblju, saniranje atarskih 
puteva i konkurisanje na 
republičkim i pokrajinskim 
konkursima za početak 
investicije asfaltiranja 
ulica, za šta je već urađena 
projektna dokumentacija, 
završava Željko Rašeta. 

Miodrag Baćanov
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Vujaklija: Realizovano puno projekata, velike investicije 
već u narednoj godini

Povodom investicija i drugih 
aktivnosti koje je Mesna 
zajednica Prigrevica 
realizovala u 2017. godini, 
kao i povodom planova za 
2018. godinu, u ovom selu je 
organizovana konferencija 
za novinare. 

Od Mileta Vujaklije, sekretara 
MZ Prigrevica, saznali smo 
da je u proteklom periodu, 
između ostalog, u ovom selu 
uređeno dvorište vrtića (i to 
na inicijativu mladih Prigrevice i 
SNS-a), a uređeni su i sportski 
tereni (u čemu je učestvovala 
Mesna zajednica, građani 

Prigrevice i aktivisti SNS-a). 
Vujaklija nas je podsetio da je, 
takođe na inicijativu mladih, a 
uz podršku Mesne zajednice 
i SNS-a, uređeno i dečije 
igralištaže kod vodotornja, 
a tokom godine se radilo i 
na uređenju sela, u smislu 
čišćenja atmosferskih kanala.

Jedna od važnijih aktivnosti 
u Prigrevici svakako je i 

uklanjanje divlje deponije, 
a koje je realizovalo JKP 
,,Naš dom’’, u saradnji sa 
Mesnom zajednicom.

Prigrevčani s ponosom 
m e đ u  z n a č a j n i m 
aktivnostima ističu i 
organizovanje 
izložbe ,,Oluja 
zločin koji traje’’, 
a koja je bila 
postavljena u 
centru sela na 
Trgu heroja. Na 
istom mestu 
ove godine je 
p o s t av l j e n a 
česma, a takođe i 
na seoskoj pijaci.

2017. godina bila je i godina 
betoniranja 
pločnika i 
trotoara u 
P r i g r e v i c i , 
a završena 
je i staza na 
groblju, za koju 
je iz sredstava 
m e s n o g 
samodoprinosa 
izdvojeno blizu 
600.000 dinara.

U toku je i 
zamena azbestno- 
cementnih cevi u dužini 
od 2.500 metara, čime 
bi bila zamenjena čitava 
v o d o v o d n a 
m r e ž a  u 
P r i g r e v i c i . 
 
P r e m a 
Vu j a k l i j i n i m 
rečima, u planu za 
narednu godinu 
je mnogo toga, a 
Mesna zajednica 
Prigrevica će se 
potruditi da svi 
planirani projekti 
budu i realizovani.

- U planu 
za narednu 
godinu imamo 
rekonstrukciju 
centra sela 
koja će se 
odvi jat i  u 
dve faze, a 
v r e d n o s t 
ovog projekta 
je 27 miliona 

dinara. Plan je da se najpre 
uradi deo između ulice 
Nine Maraković i Vasilija 

Gaćeše, a drugi deo bi 
se radio kada se steknu 
uslovi za to, odnosno 
reše imovinska pitanja sa 
pravoslavnim hramom. 
Uradićemo i rekonstrukciju 
javne rasvete u Prigrevici, 
a želja na je da uradimo i 
teretanu na otvorenom čija 
je planirana vrednost oko 
4,5 miliona dinara. Tu su 
u planu i čišćenje kanala 
atmosferske kanalizacije, 
postavljanje bankina duž 
ulica Prigrevice, izrada 
projekta vezanog za 
saobraćajnu infrastrukturu 
kako bi bili u mogućnosti 

da popravljamo puteve i 
vršimo rekonstrukciju istih. 
Osim svega navedenog, 
planiramo još uraditi i 
dopunu projekta izgradnje 
dečijeg igrališta u sklopu 
OŠ “Mladost”, rekao je Mile 
Vujaklija, sekretar Mesne 
zajednice Prigrevica.

Jelena Kosanović
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Opština Apatin, pored 
re d ov n i h  s re d s t ava , 
izdvojila je dodatnih 
600.000 dinara za kupovinu 
novih knjiga za Narodnu 
bibl ioteku , ,Miodrag 
Borisavljević’’. Apatinska 
biblioteka danas broji oko 
100.000 knjiga, saznajemo 
od Branke Vejin.

- Tokom protekle godine 
prinovili smo preko 1.600 
knjiga. Ovo naravno ne 
bismo uspeli da nije 
našeg osnivača, opštine 
Apatin, a koja nam je, 
pored redovnih sredstava, 
dala dodatnih 600.000 
dinara, što godinama 
unazad nismo dobili. Jako 
je teško ispratiti izdavačku 
produkciju, ali sa ovim 
značajno većim sredstvima, 
ove godine smo uspeli 
da obezbedimo velik 
broj aktuelnih naslova, 
kako domaće i strane 
književnosti, tako i dečije 
knjige. Stručnu i priručnu 
literaturu, čiji je fond kod 
nas solidno koncipiran 
i popunjen, a ne koristi 
se puno kao književnost, 
prinovili smo sa nekoliko 
kapitalnih dela. Sada već 
s ponosom možemo reći 
da Narodna biblioteka 
,,Miodrag Borisavljević’’ 
danas broji blizu 100.000 
knjiga, rekla je za 025info 
Vejinova.
Pored pozajmlj ivanja 
k n j i g a ,  k o r i s n i c i m a 
N a ro d n e  b i b l i o t e ke 
,,Miodrag Borisavljević’’ na 

Bogata riznica:

Apatinska biblioteka danas 
broji oko 100.000 knjiga

U galeriji Meander
do 01. decembra izložba 

digitalnih grafika
raspolaganju su 
i dnevne novine, 
kao i različite 
vrste časopisa 
i  n e d e l j n i h 
listova, a takođe 
i  b e s p l a t a n 
internet, kako 
u Apatinu, tako 
i  u  seoskim 
o d e l j e n j i m a . 
Shodno tome, 
u  apat in s ko j 
biblioteci postoje 
tri vrste korisnika: 

ljudi koji pozajmljuju knjige, 
oni koji dolaze u čitaonicu i 
oni koji koriste internet.

- Prošle godine su, primera 
radi, blizu 42.000 knjiga 
pozajmljene na čitanje, 
a zabeleženo je 11.500 
ljudi koji su posetili našu 
čitaonicu. Što se tiče 
interneta, uglavnom ga 
koriste deca, i to mlađi 
uzrast, istakla je Branka 
Vejin.

Jelena Kosanović

N e o b i č n o  v e l i k a 
posećenost za književne 
večeri obeležila je 
promocija najnovije knjige 
Apatinca Dušana Gladića 
“Dok krišom mirišem tvoje 
rame”, a koja je održana u 
velikoj sali Doma kulture. 
Predstavljanje Gladićeve 
knjige, publici navikloj 
na ove vrste kulturnih 
događaja, ponudilo je 

nešto sasvim novo. Književno veče posvećeno ovoj ljubavnoj 
poemi pretvorilo se u nezaboravno veče lepe reči i muzike.
Pored kratkog filmskog priloga o umetničkom stvaralaštvu 
autora, prisutna publika je mogla da da uživa u klavirskom 
nastupu Jelene Bogović i Milorada Baste na harmonici, dok 
je poseban ton celom događaju dao i tamburaški orkestar 
“Dunavski biseri” čiji je Gladić član. 
O knjizi su govorili recenzenti prof. Snežana Milosavljević, 
kao i Mirko Rižić i Boško Milosavljević, ispred Izdavačke 
kuće “Berrnar”. Ova Izdavačka kuća je pre samog programa 
u holu Doma kulture priredila zapaženu izložbu svojih izdanja.

Marko Lončar 

Održana promocija knjige
Dušana Gladića

U galeriji Meander u 
toku je izložba digitalnih 
grafika Matije Rajkovića 
iz Beograda, a ista će biti 
postavljena do 01. decembra.  
 
J o v a n a 
Momčilović, 
d i p l o m i r a n i 
vajar, koja je 
p re d s t a v i l a 
postavku, kao i 
samog autora, 
istakla je da će 
fond galerije 
Meander postati 
bogatiji za jednu 
digitalnu grafiku, 
a koju su dobili 
na poklon od 
Matije Rajkovića.

Matija Rajković 
rođen  je 1980. 
u Beogradu. 
Diplomirao je 
na slikarskom 
odseku Akademije umetnosti 
u Novom Sadu 2003. godine, 

u klasi profesora Jovana 
Rakidžića. Do sada je izlagao 
23 puta samostalno i više od 
100 puta grupno. Učesnik je 
i 35 likovnih kolonija u zemlji 
i inostranstvu. Predaje na 

Visokoj školi strukovnih studija 
za vaspitače u Kruševcu od 

2010. godine. Živi i stvara na 
relaciji Kruševac – Beograd.

O izložbi digitalnih grafika, 
postavljenoj u galeriji 
Meander, za 025info 
govorio je sam autor.

- U pitanju je odabir grafika 
nastalih u periodu od 2014. 
do 2017. godine. Ovde 
je izloženo 18 digitalnih 
grafika, a one predstavljaju 
neku vrstu mog odgovora 
na svakodnevne probleme 
sa kojima se susrećemo, 
između ostalog je rekao 
Rajković i dodao da je 
po prvi put u Apatinu i 
uopšte u ovim krajevima. 
- Obišli smo okolinu i 
moram priznati da nam 
se jako dopada. Apatin 
važi za grad koji ima dugu 
tradiciju kada je umetnost 
u pitanju i izuzetno mi 
je drago što sam ovom 
izložbom i sam postao 
deo te tradicije, istakao 
je umetnik.

Jelena Kosanović
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DRUŠTVO

Sonta: Stari čuvari tradicije

Kalandozás Kupuszina körül

U vremenu u kojem je sve 
podređeno suvremenoj 
tehnologiji i brzom načinu 
življenja još uvijek se mogu 
pronaći ljudi koji čuvaju stare 
običaje i tradiciju. Tragom 
priče o tome, naravno da 
smo došli do Sonte, a koja je 
poznata upravo po tome. Veliki 
broj mještana ovog sela rijetki 
su primjerci svojih zanata, 
a ovu priču posvećujemo 
upravo njima. 

Ovim putem zahvaljujemo 
se i Jovanki Stepanović, 
učiteljici iz Sonte, a koja nam 
je predstavila neke od starih 
čuvara tradicije, a također 
nam i ustupila fotografije. O 
svakom od njih ponaosob, kao 
i o nekim drugim Sonćanima, 
pisaćemo u našim sljedećim 
brojevima.

U Sonti je svi poznaju kao 
teta Martu Bodišovu. Ova 

gospođa ima punih 80 godina, 
a i dan danas radi nešto što 
je radila cijelog svog života, 
naslijedila od svoje majke, 
a sada prenosi i na svoju 

snaju. U pitanju je izrada 
kolača i torti po starinskim 
recepturama, od prženog 
šećera i oraha. Ova prava 
slatka remek djela prisutna 
su gotovo na svakom veselju 
u Sonti, a nadamo se da će 
to tako ostati i ubuduće.

Još jedna stara Sonćanka, 
s mladalačkim žarom, 
čuva tradiciju. U pitanju je 
86-godišnja Ana Rižanji 

koja je nadaleko čuvena 
po svojim rukotvorinama. 
Radi se o različitim vrstama 
veza, heklanja, pletenja, a 
njeni radovi su nagrađivani 
čak i na međunarodnom nivou.

Za kraj ovog teksta ostavili smo 
dva gospodina, a koje svi u 
selu znaju kao Stanka Krečana 
i majstor Peju Vidakovića. 
Oni su jedini u okolini koji 
se bave izradom begeša i 
tambura, instrumenata bez 
kojih se ne može ni zamisliti 
bilo kakvo veselje u Sonti.

Još je mnogo Sonćana koji ne 

Ha az ember kalandozna a 
természetben, akkor kiváló 
választás lehet számára, ha 
ellátogat a „Štuka“  csárdába. 

Az érintettlen természetben,  
a monostori Duna holt ágán, 
nem messze Kupuszinától, a 
száz évnél is idősebb tölgyfák 
között rejtőzködik.Ideális hely  
a természet kedvelőinek. 

A kalandozás benyomását 
kelti, hiszen ide nem lehet 
autóval eljutni.Csak három 
kilóméternyi gyaloglással 
k ö z e l í t h e tő  m e g ,  a z 
erdőn keresztül, esetleg 
kerékpárral, ha az idő 
megengedi. Onnan másfél 
kilóméter csónakozás után a 
„Smuđ” csárdába érhetünk. 
Azonban márciustól junius 
elsejéig terjedő időszakban, a 
csuka horgászati tilalma miatt 
tilos a csónakázás is, ezért 
ilyenkor kevés a látogató.A 
holtágon a motorcsónakok 
zaja mára a múlté.

A csárda szolgáltatásai 
között, az ételek elkészítése, 
halpaprikás főzése és 

halsütés is szerepel.A 
csárda gondnoka a halat 
a kívánt  módon készíti el  
ha a vendégek erre igényt 

tartanak és biztosítani tudják 
az alapanyagot - halat 
fognak, vagy vásárolnak. 
Míg készülnek az ételek  
az  idősebb horgászok  
külömböző történeteket 
mesélnek,  például, hogy 
régen ezen a horgászterületen 
évente 170 pontyot fogtak, 
vagy hogy 70 és 80 kilós 
harcsa is akadt horogra..

1830-ban a Duna szabályozása 
során  lezár ták  ez t  a 
szakaszt és a folyót az új 
mederbe terelték. Ennek 
eredményeképp rövidebb lett 
Bezdántól Apatinig fekvő vizi 
útvonal.A szabályozás után 
holtágként 17 kilóméternyi 
csendesvíz maradt vissza, 
gazdag  halállománnyal, 
gyönyörű mocsarakkal, sűrű 
erdővel övezve , melyben 287 
féle madár és harminc féle 
vadállat él.   

Fordította: Guzsvány Ibojka

dopuštaju starim zanatima 
i tradiciji da padnu u 
zaborav. Vjerujemo da 
će to uspješno prenijeti 
i na svoje nasljednike, 
a sve kako bi ovo selo i 
nadalje imalo pravo da 
se ponosi ovako važnim 
poslom.

Jelena Kosanović

Tekst na hrvatski prevela: 
Dragana Zlatar Silađev
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RED VOŽNJE

06,00 09,00 11,30 12,30 13,30 14,30 18,35 19,30

RDŠ radni dan RDŠ RDŠ RDŠ radni dan RDŠ RDŠ

Apatin Apatin Apatin Apatin Apatin Apatin Apatin Apatin

05,00 06,15 07,00 09,45 11,40 12,40 13,40 19,40

svaki dan RDŠ radni dan radni dan RDŠ RDŠ RDŠ RDŠ

Apatin Apatin Apatin Apatin Apatin Apatin Apatin Apatin

5,15 6,30 7,05 7,30 8,00 10,15 11,30 12,00 13,00 14,00

svaki dan radni dan svaki dan radni dan svaki dan svaki dan svaki dan RDŠ svaki dan radni dan

Aerodrom Aerodrom Kupusina Aerodrom Aerodrom Aerodrom Aerodrom Kupusina Kupusina Kupusina

6,00 6,30 7,30 9,00 9,45 11,00 11,30 12,30 13,30 14,30

radni dan svaki dan svaki dan radni dan svaki dan svaki dan RDŠ svaki dan radni dan radni dan

Kupusina Kupusina Aerodrom Aerodrom Kupusina Aerodrom Kupusina Kupusina Aerodrom Kupusina

PRIGREVICA - SOMBOR

APATIN - PRIGREVICA

PRIGREVICA - APATIN

SOMBOR - PRIGREVICA

SOMBOR - APATIN

APATIN - SOMBOR
VREME POLASKA

VREME POLASKA

VREME POLASKA

VREME POLASKA

VREME POLASKA

VREME POLASKA

VREME POLASKA

VREME POLASKA

REŽIM RADA

REŽIM RADA

REŽIM RADA

REŽIM RADA

REŽIM RADA

REŽIM RADA

REŽIM RADA

REŽIM RADA

SAOBRAĆA PREKO

SAOBRAĆA PREKO

SAOBRAĆA PREKO

SAOBRAĆA PREKO

SAOBRAĆA PREKO

SAOBRAĆA PREKO

SAOBRAĆA PREKO

SAOBRAĆA PREKO

15,30 17,30 19,00 20,00 21,00

svaki dan svaki dan svaki dan RDŠ svaki dan

Aerodrom Aerodrom Kupusina Kupusina Kupusina

15,00 15,30 17,00 18,35 19,30 20,30 22,30

svaki dan radni dan svaki dan svaki dan RDŠ svaki dan radni dan

Aerodrom Kupusina Aerodrom Aerodrom Kupusina Kupusina Aerodrom

06,00 06,35 06,50 09,30 11,00 12,05 13,05 14,15 15,15 18,00 19,15 20,00

svaki dan radni 
dan

radni 
dan svaki dan RDŠ svaki dan radni 

dan svaki dan radni 
dan RDŠ RDŠ radni 

dan

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
junakovic

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

05,00 06,15 07,00 9,45 11,40 12,40 13,40 14,40 15,40 18,30 19,40 20,30

svaki dan svaki dan radni 
dan svaki dan RDŠ svaki dan radni 

dan svaki dan radni 
dan RDŠ RDŠ radni 

dan

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković

Banja 
Junaković 

Informacije:
063/ 10 54 150

Autobuska stanica:
025/ 44 11 66
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POMENI I OGLASI

Četrdesetodnevni pomen

Voljeni brate, možda se nedostajanje i ne 
može izmeriti, ali mi tačno znamo koliko 
nam nedostaješ. Voljeni nikad ne odlaze.

Neutešna sestra Jadranka, zet Dragoljub, 
sestrići Ilija i Anja i prija Dušanka

Andrija Horvat
1975. - 2017.

Telefon za informacije:
025/ 779 - 706

POMENI I OGLASI

Idući broj 025info 
nedeljnika biće u prodaji 

07. decembra 2017. 
godine. Vaše pomene 
i male oglase možete 

dostaviti najkasnije do 4. 
decembra, do 12 sati, na 
adresu Petefi Šandora 

57, Apatin.

Cupko, Dragan i Grmuša

Dragi naš prijatelju, uvek ćemo Te se sećati.

Četrdesetodnevni pomen

Andriji Horvatu
1975. - 2017.

Prodajem očuvanu “Ford Fiestu” 2005. godište. 
Auto je uvoz iz Švajcarske (benzinac).

Kontakt telefon: 063/ 303 554

Prodajem dve zimske gume za “Golfa 4”, 
korišćene jednu sezonu.

Kontakt telefon: 025/ 777 677

Prodajem polovnu sobnu garnituru u odličnom 
stanju.

Kontakt telefon: 061/ 88 17 804

Prodajem 9000 komada opeke novog formata.
Kontakt telefon: 064/476 4799

Prodajem kreč, krovnu foliju i staru ciglu.
Kontakt telefon: 063/ 19 34 929

Prodajem lepo očuvana “Bertoni” dečija 
blizanačka kolica, veoma povoljno.

Kontakt telefon: 060/ 31 20 444
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Održan prijem za šahistkinju 
Marinu Gajčin 

Prigrevčanke  spremne za 
titulu prvaka

Dunav – Hajduk  80:74

Pala Kula sred Apatina

SPORT

U Plavoj sali opštine Apatin 
organizovan je prijem za 
Marinu Gajčin, koja se vratila 
sa Evropskog prvenstva u 
šahu sa srebrnom medaljom. 

Zamenica predsednika 
opštine, Dubravka Korać, 
čestitala je Marini i rekla 
joj kako je opština Apatin 
izuzetno ponosna na nju. 
Koraćeva je dodala da Marinini 
rezultati pokazuju da je šah 
s pravom stavljen u prvu 
kategoriju sporta, kada je u 
pitanju finansiranje klubova 
sa teritorije naše opštine. 

Podsećanja radi ,  na 
seniorskom prvenstvu Evrope 
u šahu koje je održano u 

O d b o j k a š i c e  “ B o o m 
Volleya” iz Prigrevice 
su u razmaku od dva 
d a n a  o s t va r i l e  d v e 
maksimalne pobede. n U 
zaostaloj utakmici Druge 
Vojvođanske lige na svom 
terenu su savladale sa 
ubedljivih 3:0 “ Volleystars” 
iz Kljajićeva. Prigrevačke 
odbojkašice  su u subotu 
u derbiju kola ostvarile još 
jednu pobedu . 
One su pobedile 
sa maksimalnih 
3:0 u setovima 
“Partizan ”  iz 
Bača ,koja je 
do ovog kola 
bila l ider na 
tabel i  Druge 
Vo j v o đ a n s k e 

lige. Prigrevčanke se nakon 
ove dve pobede  nalaze na 
drugom mestu na tabeli ,sa 
jednim bodom zaostatka 
i za  ek ipe  Wolf land 
Karavukovo. Upravo će se 
dve prvoplasirane ekipe 
sastati u predposlednjem 
kolu Druge Vojvođanske 
l ige za seniorke i  u 
direktnom susretu odrediti 
jesenjeg prvaka.

Pobeda koju su svojim 
igrama u proteklim kolima 
„najavl j ival i“  košarkaši 
„Dunava“  došla je u 
pravom trenutku. Iako 
su utakmicu igrali bez 
dvojice standardnih igrača, 
Pavkovića i Novakovića već 
prvi minuti su pokazali da 
se trećeplasirani tim lige 
neće naigrati u Apatinu. 
Početni minuti su proticali 
u izjenačenoj rezultatskoj 
igri pa su prvu četvrtinu 
Apatinci dobili sa minimalnih 
19:18. Do poluvremena se 
vodila grčevita borba za 
svaku loptu i svaki koš, ali 
se na odmor ipak otišlo 
sa minimalnih 44:39 u 
korist gostiju. Nastavak je 
priča za sebe. Predvođeni 
komandantom napada, 
mladim Gagićem i uz 

podršku celog tima u 
kojem su prednjačili Genal i 
Đurđević, košarkaši Dunava 
su odigrali poluvreme u 
kojem je najviše uživala 
verna publika. Sigurna igra, 
atraktivne akcije i precizni 
šutevi iz svih pozicija su 
doprineli da Dunav brzo 
anulira minimalno vođstvo 
gostiju i na kraju stignu 
do zaslužene pobede. U 
narednim kolima slede 
dva uzastopna gostovanja. 
Već ovog vikenda Apatinci 
prvo idu u Vrbas najvećem 
kandidatu za titulu, i iako 
ulogu favorita prepuštaju 
domaćinu  osokol jen i 
trijumfom protiv Hajduka 
odlaze sigurni u sebe i svoju 
igru, pa šta bude. Svoju 
šansu će potražiti u 10.kolu 
kad gostuju Jedinstvu u 
Novom Bečeju. Bečejci 
i Apatinci su trenutnu 
u „istom košu“ pri dnu 
tabele pa bi bodovi iz ove 
utakmice definitivno značili 
beg iz opasne zone. Nakon 
utakmice protiv Hajduka, 
ovakav plan je realan i 
ostvariv.

M.Baćanov

Grčkoj, Marina Gajčin je 
osvojila srebrnu medalju 
pojedinačno u ženskoj 
konkurenciji na petoj tabli. 
Ona je prvenstvo završila sa 
5,5 poena iz 6 partija. Ovim 
rezultatom Gajčinova je svoj 
debi u seniorskoj reprezentaciji 
završila kao najuspešniji član 
reprezentacije Srbije u muškoj 
i ženskoj konkurenciji, i osvojila 
je jedinu medalju za Srbiju. 
- Veoma sam zadovoljna 
ostvarenim rezultatom 
i pruženim partijama na 
Evropskom prvenstvu. Ovaj 
uspeh je dokaz da mogu da 
se nosim sa velemajstorkama 
i šahistkinjama koje sistemski 
rade mnogo više od mene. 
Meni je bilo iznenađenje 
što su me uopšte pozvali u 
reprezentaciju, bez obzira što 
mislim da imam snagu. Mislim 
da sam iskoristila svoju priliku 
i pokazala sav svoj talenat, 
rad, trud i ulaganja, rekla je 
Marina i dodala da su svih 
šest mečeva bili izuzetno 
jaki, a da su protivnice bile 
jače od nje i po rejtingu i po 
tituli, pa je 5,5 bodova iz šest 
partija fantastičan uspeh.

Jelena Kosanović
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Apatin – Srem 45:22

Kao na treningu
Bratstvo – Srem  3:2

Optimizam na kraju sezone

IN MEMORIAM

SPORT

Utakmicom sa “fenjerašem” 
Sremom iz  Sremske 
M i t ro v i c e  f u d b a l e r i 
Bratstva se se oprostili od 
vernih navijača, a do kraja 
polusezone ih još očekuje 
subotnje gostovanje u 
Novom Sadu. Iako su zbog 
silovitih napada domaćina 
u početnim minutima bili 
fokusirani na odbranu svog 
gola gosti su prvi poveli, u 
svom prvom prelasku centra 
igrališta. Igrao se 12. minut. 
Ovo iznenadno vođstvo 
gostiju nije puno poremetilo 
ritam igre domaćeg tima 
koji su nastavili atake ka 
golu Mitrovčana i to je 
donelo rezultat u 27.minutu 

kad su nakon izvedenog 
k o r n e r a  V u k o v i ć a 
Prigrevčani iz jednačil i 
pogotkom Noskovića . 
Do poluvremena lopta je 
pogađala stativu i prečku 

gostujućeg golmana, a do 
odlaska na odmor našla je 
i put do protivničke mreže.. 
U ovakvim situacijama 
ime Srđana Vukovića ove 
jeseni postaje neizbežno. 
Sve je sam uradio, odigrao 
simultanku sa odbranom 
gostiju, a zatim pronašao 
slobodnog Stamenkovića 
kojem nije bilo teško da 
loptu sprovede u mrežu. 
Stamenković se još jednom 
upisao u listu strelaca kad 
je u 59.minutu povećao 
vođstvo svog tima lepim 
pogotkom sa udaljenosti 
preko 20 metara. U samom 
finišu utakmice borbeni 
gosti su ni krivi ni dužni 

s m a n j i l i 
rezultat nakon 
jedne „poklon“ 
l o p t e  u 
šesnaestercu 
d o m a ć i n a . 
U  s l u č a j u 
p o v o l j n o g 
r e z u l t a t a  
ove subote 
protiv Crvene 
Z v e z d e  u 
Novom Sadu 
P r i g r e v č a n i 
će bez obzira 

na već poodmakli Bečej 
već pre zimske pauze sebi 
raskrčiti put za prolećni 
proboj ka vrhu tabele.

Miodrag Baćanov

Rukometaši Apatina su 
u 9.kolu prvenstva Prve 
l ige Vojvodina ,  bez 
previše napora stigli do 
svoje četvrte pobede. 
Poslednjeplasirani tim lige 
iz Sremske Mitrovice ni 

jednog trenutka nije ugrozio 
sigurnu igru i vođstvo 
domaćeg tima. Brzo vođstvo 
domaćina od 7:1 je već u 
samom početku utakmice 
najavilo da bodovi ostaju u 
Apatinu, samo je bilo pitanje 
krajnjeg rezultata. Već po 
tradiciji ove sezone trener 
Saša Babić je u drugom 
delu igre uveo mlade igrače 
koji su uspeli svojom igrom 
da održe visoku razliku od 
24:8 ostvarenu na kraju 
prvog poluvremena. Bolji 

od ostalih u ovoj utakmici 
su bili mladi Rađenović sa 
12 i kapiten Milojević sa 10 
postignutih golova. Apatinci 
su i ovog vikenda domaćini. 
Oni dočekuju Mladost TSK, 
ekipu koja za svega jedno 

mesto ima bolji plasman 
pa je to prilika apatinskom 
timu da novom pobedom 
sa trenutno šeste pozicije 
načine pomak ka vrhu 
tabele. Pored prvenstva 
RK Apatin je uspešan 
i u takmičenju za kup 
Vojvodine. U šesnaestini 
finala oni su u Apatinu 
savladali Crvenku, a u 
narednom krugu ih u sredu 
čekaju Lavovi u Bačkoj 
Palanci.

Miodrag Baćanov

Milica Beslać

Imala je samo 16 godina, ali 
puno planova i želja. Sve je 
prekinuto u jednoj sekundi. 
Njen sportski uspon je 
tek dobijao zamah. Bila 
je reprezentativka Srbije 
u fitnesu, sportu kojim se 
bavila od svoje sedme 
godine i za ovih devet 
godina bavljenja sportom 

osvojila sve što se moglo osvojiti u njenom uzrastu. Bila 
je šampionka države, a ove godine je postala i prvakinja 
Balkana. Surovo je prekinut jedan mlad život i karijera 
istinske šampionke. Na nju će uspomenu čuvati brojne 
medalje i pehari koje je zaslužila svojim trudom i talentom.

Žarko Bogić

Na gradskom groblju u Apatinu 
je sahranjen Žarko Bogić koji 
je preko pola veka bio aktivan 
i uspešan u kajakaškom sportu 
bivše Jugoslavije. Kao član ekipe 
KK Panonija je pedesetih godina 
postao prvak Srbije u kajakaškom 
maratonu. Više decenija je bio trener 
u apatinskom klubu i u tom periodu 
izveo generacije uspešnih kajakaša 
i kanuista. Bio je internacionalni 

kajakaški sudija i dug period  član brojnih foruma i komisija 
Kajakaškog saveza Srbije. Iza njega ostaje bogata arhiva 
verovatno jedinstvena u svetu sa rezultatima svih svetskih 
kajakaških takmičenja u proteklih 50 godina.
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